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Bemutatkozás: 

Sudár Mariann vagyok, másodéves osztatlan matematika-fizika tanárszakos hallgató. Egyetemi 

tanulmányaimat 2013 őszén kezdtem, itt az ELTE-én.  A 2014/15-ös tanév őszi félévében mentorként 

segítettem az elsőéves hallgatók beilleszkedést.  Már elsőévesként is próbáltam részt venni a 

tanárszakos programokon és azok szervezésében.  2014-es őszi képviselőválasztás során 

Küldöttgyűlési tag lettem.  

2014. november 9-től a Tanárképzési Szakterületi Bizottság (SzaB)  elnöke voltam. SzaB elnökként 

igyekeztem munkámmal a hallgatókat segíteni. Szerveztünk külön tanárszakosok számára 

programokat, őszi és tavaszi félévben egyaránt, valamint igyekeztem a többi szakterület által 

szervezett programot megfelelően promótálni. A tavaszi félévben aktívan segítettem a tanárszakos 

mentorok képzését, majd válogatását. A Tanári Napok szervezése kapcsán felvettük a kapcsolatot a 

többi karral is, ahol tanár-képzés folyik.  

 

 

 

Tervek: 

●  Tanárképzési szakterület helyzete: 

Véleményem szerint az elmúlt 4 hónapban sikerült a többi szakterület koordinátorával (SzaB 

elnökével) jó viszonyt kialakítani. Remélem, hogy ez a jövőben is így marad, hogy még 

hatékonyabb legyen az együttműködés.   

Itt említeném meg, hogy szeretnék arra törekedni, hogy azokat az oktatókat, akik szívesen 

nyitnak a tanárszakos hallgatók felé (segítik a tanulmányaikat vagy csak szívesen vesznek 

részt a programjainkon), bevonjuk a szakterület működésébe. 

 

● Tanári Szakterületi Csoport 

A csoport az Alakuló Küldöttgyűlés után kezdte meg a munkáját.  

A szakterület (a tanári MA-sokat leszámítva) lényegében két évfolyamból áll így különösen örülök, 

hogy az üléseken rendszeresen vesznek részt olyan hallgatók is, akik nem képviselők. Célom, hogy 

növeljem az aktív emberek számát a SzaCs-ban úgy, hogy abban a biológiás, a fizikás, a 

földrajzos, a kémiás, a környezettanos és a matekos szavak is egyformán érvényesülhessenek. 

Ehhez a mentorokra szeretnék támaszkodni, olyan formában, hogy az őszi félév során, kezdetben heti, 

majd  két-három heti rendszerességgel, mentori órákat tartanának, melyeknek lényege a elsőéves 



hallgatók beilleszkedésének segítése. Itt elmondhatják problémáikat és közösen eltölthetnek pár órát, 

lehet oktatókat is meghívni vagy közösen tanulni. Úgy gondolom, ezeket valahogy bele lehetne 

illeszteni az órarendjükbe, hogy esetleg a lyukasórákat használjuk ki és ne a tényleges szabadidejűket 

terheljük. Azt remélem, hogy ezzel a SzaCs is bővülni fog. 

  E mellett szeretnék az aktív tagok véleményére, ötleteire támaszkodni a jövőben is.  

● Érdekképviselet 

Jelenleg sajnos nem megoldott a szakterületi képviselet a Kari illetve az Intézeti tanácsokban. 

Amíg ez így van addig támaszkodnunk kell a másik hat szakterület delegáltjára, hogy a mi 

érdekeinket is képviseljék. 

Ezen probléma esetleges megoldását, a jelen keretek között abban látom, hogy a szakterületek 

delegálnak olyan hallgatót is, aki tanárszakos.  

A Tanárképzési és Tanár-továbbképzési Tanácsban (TTT) és a Tanárképző- Központ(TKK) 

ülésein a TTK-s képviselet megoldott, szeretném, ha a jövőben is így maradna.  

A tanérképzéses ülést, melynek fő célja a karok közötti hatékonyabb kommunikáció 

elősegítése, nagyon szükségszerűnek tartom, hiszen így könnyebb lesz a közös programok 

szervezése, illetve így hatékonyabban tudunk fellépni a felmerülő tanárszakos problémákkal 

szemben.  

● Mentorrendszer 

Az idén külön van tanárszakos mentorképzés, külön szakos mentorfelelőssel. A képzés során 

szorosan együttműködtem a mentorrendszerrel. A mentorok kiválogatásánál más 

szakterületek számára is biztosítottunk lehetőséget, hogy véleményt formáljanak a velük 

megegyező szakú jelöltről. Ezen a jövőben sem kívánok változtatni, viszont fontosnak tartom, 

hogy mikor vége a képzésnek, leüljünk és átbeszéljük, hogy mik a mentorok tapasztalatai és 

esetleg miben változtassunk a későbbiekben.  

● Tanárszakos Bevonó Tábor 

A TTK részéről beadtuk a pályázatunkat a közbeszerzéses pályázati kiírásra, melyet a 

választmány el is fogadott, így folytatódhat a szervezés. Idén felmerült, hogy a tavalyihoz 

hasonlóan mindhárom, az osztatlan tanárképzésben érintett kar hallgatói számára szervezzük a 

tábort. Az IK-val és BTK-val is megkezdtük az egyeztetéseket, az IK csatlakozott a is 

szervezéshez. 

A jövőben szeretném, ha a BTK-tól is kedvező választ kapnánk az együttműködésre. 

Valamint, remélem, hogy a tábor hangulata és színvonala követi az eddigi javuló tendenciát. 

● Hallgatói élet 

Tanári Műhely: Többször felmerült SZaCs-on ennek a kérdése, hogy hogyan is működhetne 

tovább, de jelenleg nincs rá megoldás. Úgy gondolom, hogy a mentori óra keretein belül, 

lehetne ezt újra feléleszteni.  

Tanári Télapó: Az eddigi pozitív tapasztalatokra alapozva szeretném ezt a programot 

következő decemberben is megrendezni, remélem egyre növekvő hallgatói létszámmal. 



Tanári Piknik: Idén először rendezett program, mely nagy sikert aratott a résztvevők között, 

ezért úgy gondolom jó lenne ezt a programot a jövőben megismételni.  

Felmerült még egy Tanári Szakest ötlet is, melyet úgy gondolom érdemes lenne támogatni. A 

hallgatók és az oktatók széleskörű bevonásával egy színvonalas programot kellene 

összehozni. 

Szeretném ha sikerülne a táboron kívül még  közös programokat szervezni a másik két karral 

együtt, ahol tanárképzés folyik. 

● Korrepetálás 

Szeretném, ha a következő ősztől elindulna a tanárszakosok számára egy  korrepetálás, ennek 

fő célközönsége a gólyák lennének. Ennek két útját látom: 

❖ Az egyik, hogy teljesen külön hozunk létre egy korrepetálást a tanárképzési 

szakterületen belül,  

❖ A másik pedig az eddig működőkre támaszkodva oldjuk meg 

(FÓKA,MASZAT,KÉKÓ). Mindkét utat járhatónak tartom. A képviselőkkel és a fenti 

szervezetekkel történt  egyeztetések után szeretném az utat kiválasztani. 

● Szórakozási lehetőség 

Véleményem szerint nincs szükség külön csak tanárszakosok számára szervezett bulikra, 

hiszen van éppen elég más szakterületi buli lehetőség. Természetesen a lehetőségekért cserébe 

segítjük a szakos bulik szervezését, reklámozását. 

● Információ 

A honlapunk folyamatosan frissül és remélem ez a jövőben is így marad..  

A Szakterület facebook oldalát folyamatosan használjuk, főleg pályázatok és programok 

népszerűsítésére. 

A levelező listák szerintem jól működnek. 

 

Zárszó: 

Az elmúlt 5 hónapban a szakterület SzaB elnökeként tevékenykedtem. Úgy gondolom, hogy ez idő 

alatt szerzett tapasztalataimmal tudom segíteni a szakterület munkáját, ezúttal már koordinátorként.  A 

fent leírt ötletek többsége már jelenleg is működik, vagy folyamatban van, de mint említettem, én nem 

megkezdeni, hanem folytatni szeretném a munkát. Ezért kérem a támogatásotokat.  

Remélem pályázatom elnyerte a tetszésed. Köszönöm, hogy elolvastad! 

 

 

 

       Sudár Mariann 

       Budapest, 2015. 05. 11. 


